
Beantwoording Pointer – damherten Hoeksche Waard

Algemeen

Hoe komt zo’n besluit voor faunabeheer tot stand? Hoe maak je een afweging tussen al die

verschillende belangen die spelen?

De provincie streeft naar evenwicht in de populaties planten en dieren en weegt doorlopend

belangen van natuur en samenleving af. Zeker in een drukke provincie als Zuid-Holland botsen die

belangen nog wel eens. Is het evenwicht uit balans dan neemt de provincie maatregelen. 

1. Allereerst wordt gekeken naar diervriendelijke methodes. Denk aan verjagen of verplaatsen

van soorten. Of het plaatsen van hekken, wildroosters of wildspiegels. 

2. Een ontheffing voor jagen wordt verleend als er grote schade is of dreigt aan bijvoorbeeld

gewassen, er een risico bestaat voor verkeersveiligheid of volksgezondheid of grote schade is

of dreigt aan flora en fauna.

Hierbij gelden uiteraard regels:

- De provincie moet zich houden aan de Wet natuurbescherming. Hierin staan regels voor het

bestrijden van schadeveroorzakende diersoorten en het beheren van populaties. Het

bejagen, beheren of bestrijden van diersoorten moet plaatsvinden volgens een

Faunabeheerplan. 

- Dit Faunabeheerplan wordt vastgesteld door het bestuur van de Faunabeheereenheid Zuid-

Holland (FBE). Hierin zijn bijvoorbeeld LTO, Natuurmonumenten en de jagersvereniging

vertegenwoordigd. Het plan moet goedgekeurd worden door Gedeputeerde Staten. 

- Ook wat betreft de jacht gelden regels. Jagers moeten gecertificeerd zijn, melden als zij gaan

jagen en registreren wat zij hebben geschoten. De Omgevingsdienst Zuid-Holland Zuid voert

hier controles op uit. Als een jager een regel overtreedt verliest hij zijn jachtakte.

Hoe weet je hoeveel schade er is/gaat ontstaan?

Uiteraard weet je vooraf niet precies hoeveel schade er achteraf is ontstaan. Op basis van bestaande

populaties kun je wel inschatten of er meer schade gaat ontstaan als een populatie gaat groeien. 

Wat betreft de damherten in de Hoeksche Waard: daar zien we met de huidige populatie al dat de

herten het gebied uittrekken en wegen oversteken, waardoor er nu al enkele ongelukken zijn

gebeurd. Groeit de populatie dan zal dat hoogstwaarschijnlijk vaker voorkomen. Die groei is wel te

berekenen. Zo zijn er naar schatting nu 40-50 herten in de Hoeksche Waard en zullen dat er in 2023

ruim 120 zijn. 

Hoeksche Waard

Is er eerder om een ontheffing gevraagd? 

Er is niet eerder om een ontheffing gevraagd. In dit geval is het ook geen ontheffing (die door

bijvoorbeeld een gemeente wordt aangevraagd) maar een opdracht van de provincie. Deze is

opgesteld in overleg met de Wildbeheereenheid Hoeksche Waard. Daarin zijn de jagers van

Hoeksche Waard vertegenwoordigd en de Faunabeheereenheid Zuid-Holland. In de

Faunabeheereenheid Zuid-Holland zijn ook LTO en Natuurmonumenten vertegenwoordigd.

Was de provincie eerder bekend met de problematiek in het gebied?



De groep damherten heeft tot nog toe geen grote problemen veroorzaakt. Inmiddels blijkt dat de

populatie goed gedijt en snel groeit. Als er nu niet wordt ingegrepen zal de populatie op korte

termijn flink verder toenemen en te groot worden voor het gebied. We zien nu al dat herten het

gebied uittrekken. Ze zullen zich steeds meer gaan verspreiden en steken daarbij wegen over. Dat

levert gevaarlijke situaties op. De kans op aanrijdingen, schade en overlast wordt dan aanzienlijk

groter.

Hoe langer er gewacht wordt met ingrijpen hoe meer damherten er in de toekomst moeten worden

gedood, zoals de ervaring leert met de damherten in het Noord- en Zuid- Hollandse duingebied en in

andere delen van het land. Met tijdig ingrijpen wordt onnodig dierenleed voorkomen.

Waarom afschot, zijn er geen andere mogelijkheden om schade te beperken en veiligheid te

waarborgen?

Er bestaan inderdaad preventieve maatregelen. Denk aan het plaatsen van hekken,

waarschuwingsborden en wildspiegels. Het gebied is echter erg open en weids, dus dit garandeert

niet dat aanrijdingen worden voorkomen. En hekken bijvoorbeeld, moeten maar liefst 2 meter hoog

zijn. Bovendien zijn de verschillende eigenaren en beheerders van de aanwezige wegen en terreinen

hiervoor zelf verantwoordelijk. Al met al lijkt dit ondoenlijk. 

Waarom kiest de provincie niet voor beheer?

Beheer betekent oneindig afschot van de herten. We zouden dan over een langere periode ieder jaar

moeten ingrijpen. Daarbij moet steeds 35% van de dieren afgeschoten worden om de huidige

omvang van de groep te houden. Hierbij worden er op termijn dus meer dieren gedood.

Met het oog op het feit dat de dieren hier van nature niet thuis horen hebben we niet gekozen voor

beheer. 

Wordt de schade in dit specifieke geval vergoed?

Boeren die schade hebben aan hun landbouwgewassen krijgen deze niet vergoed. Het gaat namelijk

om verwilderde dieren – zij horen van nature niet in het gebied thuis. In de wet is vastgelegd dat de

schade die deze dieren aanrichten niet wordt vergoed.


